
Folketingets Socialudvalg

Dato: 21. juli 2011

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 16. juni 2011

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 472

(SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Frederiksen (S).

Spørgsmål nr. 472:

”Mener ministeren, at SFIs kortlægning af gadeprostitution, herunder opgø-

relsen af antallet af danske gadeprostituerede, er tilstrækkelig til at afdække 

området, og at det afspejler det reelle antal og problem?”

Svar:

SFI’s kortlægning er den mest omfattende undersøgelse i Danmark af prosti-

tutionsområdet, og herunder af antallet af prostituerede, der er gennemført.

Det er derfor min opfattelse, at kortlægningen er udtryk for den aktuelt bed-

ste viden på området. 

SFI’s kortlægning kan og skal naturligvis ikke stå alene. Jeg ser gerne, at vi

bliver endnu klogere på netop de mest udsatte prostituerede - ikke mindst de 

gadeprostituerede.

Jeg har derfor med interesse noteret mig, at Rådet for Socialt Udsatte netop 

har offentliggjort en undersøgelse af udsatte prostituerede, der bl.a., ligesom 

SFI’s kortlægning viser, at de mest udsatte prostituerede ofte har en række 

sociale problemstillinger udover prostitution. Det indikerer, at der er behov 

for at kunne tilbyde en helhedsorienteret og sammenhængende indsats, der

kan imødekomme en sådan kombination af problemstillinger.

Endvidere ser jeg frem til den undersøgelse, der er igangsat i forlængelse af 

satspuljeaftalen for 2011, og som bl.a. vil sætte fokus på følgevirkninger af 

prostitution og på, hvad der får prostituerede til at forlade prostitution. Jeg 
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forventer at resultaterne af denne undersøgelse kan foreligge forud for sats-

puljeforhandlingerne for 2012.

Benedikte Kiær

/ Kasper Tollestrup


